
По итогам совещания аким области дал поручение привлекать, по мере 
необходимости, в деятельность рабочей группы всех нужных экспертов 
энергетической отрасли.

- Люди требуют своевременного и качественного оказания услуг со 
стороны комбината. Нам необходимо провести модернизацию предприятия, 
не допуская ненужных эксцессов. Если ответственные лица будут халатно 
относится к своей работе, мы будем принимать соответствующие меры. 
Каждый из здесь присутствующих должен взять на себя ответственность за 
возрождение энергокомбината, потому что «МАЭК» — это сердце и мозг 
Мангистау. Для решения проблемы предприятия областной акимат окажет 
всю необходимую поддержку, - сказал Нурлан Ногаев.

Сейчас специалисты ТОО «МАЭК» разрабатывают варианты углубления 
водозаборных каналов и быстрого восстановления их уровня. При этом глава 
региона Нурлан Ногаев еще раз напомнил руководителям ответственных 
учреждений о необходимости работать эффективно, представляя населению  
качественное обслуживание.

В настоящее время разрабатывается технико-экономическое обоснование 
по модернизации парового котла, строительства водонагревательных котлов, 
замены и модернизации турбоагрегата обратного давления  с 
конденсационной турбиной на ТЭЦ-1. Кроме того, был обсужден ход 
реализации проектов по  строительству опреснительных установок 
мощностью 24 000 м3/сутки на территории ТОО «МАЭК». Отдельно было 
уделено внимание достигнутым  договорённостям с руководством IDE 
Technologies (Израиль) и представителями проектной организации ТОО 
«RedLine Pro» по возведению новых блоков ГТПИ-4,5 .

По словам руководителя управления энергетики и жилищно-
коммунального хозяйства Абдеша Туркменбаева, в целях обеспечения 
бесперебойной работы электростанции в  короткие сроки, замены 
необходимого оборудования, местный исполнительный орган отправил 

заявку на  выделение  средств из резерва в общей сумме 2,9 млрд тенге на 
приобретение оборудования и материалов.

В совещании приняли участие заместители акима Мангистауской 
области, аким города Актау, руководители ответственных управлений, 
начальники структурных подразделений и департаментов ТОО «МАЭК», 
эксперты. Они обсудили дальнейшую деятельность предприятия по 
обеспечению населения качественными энергоресурсами, а также проблемы 
модернизации устаревшего оборудования и инфраструктуры.

20 января под председательством главы региона Нурлана Ногаева 
состоялось первое, вводное заседание рабочей группы по разработке 
предложений по модернизации энергетического комплекса ТОО «МАЭК».

Қазір «МАЭК» ЖШС мамандары арналарды тереңдету жəне ондағы 
деңгейді тез арада қалпына келтіру нұсқаларын əзірлеуде.  Осы ретте өңір 
басшысы Нұрлан Ноғаев жауапты мекеме басшыларына халыққа сапалы 
қызмет көрсетіп, нəтижелі жұмыс істеу керектігін тағы да еске салды.

Қазіргі уақытта бу қазандығын жаңғырту, су жылыту қазандықтарын салу, 
ЖЭО-1-де кері қысымды турбоагрегатын конденсациялық турбинаға 
ауыстыру жəне жаңғырту жұмыстарының техникалық-экономикалық 

негіздемесі əзірленуде.  Сонымен қатар «МАЭК» ЖШС аумағында 
қуаттылығы тəулігіне 24 000 м3 су тұшыту қондырғыларын салу жобасын іске 
асыру барысы талқыланды. IDE Technologies (Израиль) басшылығымен жəне 
«RedLine Pro» ЖШС жобалау ұйымының өкілдерімен жаңа ГТПИ-4,5 
қондырғыларын салу бойынша келісімдерге ерекше назар аударылды.

Энергетика  жəне  тұрғын  үй-коммуна лдық  шаруашылығы 
басқармасының басшысы Əбдеш Түркменбаевтың айтуынша, электр 
станциясының қысқа мерзімде үздіксіз жұмыс істеуін қамтамасыз ету, қажетті 
жабдықтарды ауыстыру мақсатында жергілікті атқарушы орган тарапынан 
құрал-жабдықтар мен қажетті материалдарды сатып алуға жалпы сомасы 2,9 
млрд.теңге қаражат бөлуге өтінім жолдаған.

Жиынға Маңғыстау облысы əкімінің орынбасарлары, қала əкімі, жауапты 
басқарма басшылары, «МАЭК» ЖШС құрылымдық бөлімшелерінің 
басшылары мен мамандары қатысты. Олар кəсіпорынның халықты сапалы 
энергия ресурстарымен қамтамасыз ету бойынша алдағы қызметі, сондай-ақ 
ескірген жабдықтар мен инфрақұрылымды жаңғырту мəселелерін 
талқылады.

20 қаңтарда аймақ басшысы Нұрлан Ноғаевтың төрағалығымен «МАЭК» 
ЖШС энергетикалық кешенін жаңғырту бойынша ұсыныстар əзірлеу 
жөніндегі жұмыс тобының алғашқы отырысы өтті.

Жиын қорытындысы бойынша облыс əкімі жұмыс тобына энергетика 
саласына қажетті барлық маманды тартуды тапсырды.

- Халық зауыттан уақытылы əрі сапалы қызмет көрсетуді талап етеді. 
Кəсіпорынды артық шығынсыз сапалы жаңартуымыз керек. Ал жауапты 
тұлғалар өз жұмысына салғырттық танытса, тиісті шара қолданамыз. Мұнда 
жиналғандардың əрқайсысы МАЭК-тің қайта жандануы үшін жауапкершілік 
алуы керек. Өйткені МАЭК – Маңғыстаудың жүрегі мен миы. Кəсіпорын 
мəселесін шешу үшін облыс əкімдігі қажетті қолдау көрсетеді, – деді Нұрлан 
Ноғаев.
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«МАЭК» ЖШС жаңғырту мəселелері талқыланды

Обсудили вопросы модернизации ТОО «МАЭК»

Новой опреснительной
установке быть
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- Қандай да бір фирма МАЭК есебінен байымауы керек. Ешкім 
комбинатқа қасақана əрекет жасай алмайды. Бұл мəселе менің жеке 
бақылауымда болады.

- Сенімсіз жобалаушылар жəне мердігерлермен келісім-шартты 
дереу бұзу керек.

- Техникалық аудит жүргізу қажет. Бұл əрекеттер алгоритмін құру 
жəне тапсырмаларға басымдық беру үшін маңызды.

- Бұрын кəсіпорында жұмыс істеген адамдар комбинаттың 
аянышты жағдайын білсе де, əрекет етпеген. Осы тұста неге 
ешқандай шара қолданылмады деген заңды сұрақ туындайды?!

- МАЭК-тегі қазіргі жағдай мамандар мен кəсіпорын ардагерлері 
үшін сынақ.  Біз осы сынды қабылдап, осы уақытқа дейін электр 
комбинатында жүргізілген сапасыз жұмыстың салдарын барынша 
жоя аламыз.  Кəсіпорын жұмысын тұрақтандыру МАЭК мамандары 
мен ардагерлерінің көмегіне байланысты.

- Жауапты органдар Энергетика министрлігімен БН-350 
реакторын рекультивациялау жəне кəдеге жарату бойынша бірлескен 
жұмысты күшейтуі керек.

- Сыбайлас жемқорлық тəуекелдерін тудыратын делдалдарды 
болдырмау үшін құрал-жабдықтар мен қондырғыларды тікелей 
өндірушілерден сатып алу керек.

- Бу-газ қондырғысының (ПГУ) құрылысы мен қуаттарды 
орнатуға қатысты мəселелер ашық түрде талқыланып, дұрыс шешім 
қабылдануы керек.

- Ақтау шартты түрде бес бөлікке бөлінген. Жақын арада қаланың 
төменгі бөлігінде, атап айтқанда, 1, 2, 3А шағынаудандарында 
инженерлік желілерді қайта жаңғырту жəне толық ауыстыру 
жұмыстары жүргізіледі. Бір миллиард теңгенің жобалық-сметалық 
құжаттамасы дайын,  мемлекетт ік  сараптамадан өтуде . 
Инфрақұрылымды қалпына келтіру жұмыстары тұрғындарға 
қолайсыздық тудыруы мүмкін. Бірақ бұл шаралар болашақта 
коммуналдық мəселелердің алдын алу үшін қажет. Аталған жұмыс 
облыс орталығында жүргізіледі.

- Тарифтер əділ əрі негізді болуы керек. Тарифтерді кешіктіру 
арқылы коммуналдық қызметтерге зиян тигізіп жатқанымызды 
түсіну керек. Төлей алатындар толық төлесін, ал коммуналдық 
төлемдерді төлей алмайтындарға мемлекет тарапынан халықтың 
əлеуметтік осал топтарына қолдау көрсету тетігі бар. Маңғыстауда 
тұрғын үй көмегін 1 087 отбасы пайдаланады.

- «МАЭК» ЖШС аумағында жаңа қуаттарды іске қосу жылдам 
қарқынмен жүруі керек.

Важное из выступления акима Мангистауской области
Нурлана Ногаева  во время совещания

по расширению мощностей и модернизации «МАЭК»: 
 - Тарифы должны быть справедливыми и обоснованными. Мы 

должны понимать, что заморозив тарифы, мы наносим ущерб 
коммунальным предприятиям. Те, кто может платить по счетам, 
должны платить сполна, а у кого нет возможности оплачивать 
коммунальные услуги – у государства есть механизм поддержки 
социально-уязвимых слоев населения. Жилищной помощью 
пользуются 1087 семей в Мангистау.

- Ответственные органы должны активизировать совместную 
работу с Министерством энергетики по рекультивации и утилизации 
реактора БН-350.

 - Оборудование и установки нужно закупать напрямую у 
производителей, чтобы исключить посредников, которые создают 
лишнее звено и создают коррупционные риски. 

- Вопросы, касательно строительства ПГУ и установки 
мощностей, должны быть обсуждены и приняты прозрачным и 
открытым путем на предмет целесообразности принимаемых 
решений. 

- Текущая ситуация на МАЭК - вызов для специалистов, для 
ветеранов предприятия. Нам остается только принять этот вызов и 
минимизировать последствия неудовлетворительной работы, 
которая проводилась все это время на энергокомбинате. 
Стабилизация предприятия зависит от содействия специалистов и 
ветеранов МАЭК. 

- Ни одна фирма не должна обогащаться за счет МАЭК. Никто не 
может устраивать саботаж на энергокомбинате. Этот вопрос будет 
лично на моем контроле. 

- С недобросовестными проектировщиками и подрядчиками 
нужно расторгать договор сразу. 

- Необходимо провести технический аудит. Сделано это будет для 

того, чтобы выстроить алгоритм действий и расставить 
приоритетные задачи. 

- Люди, ранее работавшие на предприятии, знали о плачевном 
состоянии энергокомбината, однако бездействовали. Возникает 
вопрос – почему никаких мер предпринято не было? 

- Ввод новых мощностей на территории ТОО «МАЭК» должен 
идти опережающими темпами, чем вывод изношенного 
оборудования. 

- Актау условно разделен на пять частей. В так называемой 
нижней части города, а именно в 1, 2, 3А микрорайонах в ближайшее 
время будет проведена реконструкция и полная замена инженерных 
сетей. Проектно-сметная документация на сумму миллиард тенге 
уже готова и находится на государственной экспертизе. Работа по 
реконструкции инфраструктуры может вызвать неудобства для 
горожан, однако эти меры необходимы, чтобы мы смогли избежать 
коммунальных проблем в будущем. Эта работа будет проведена по 
всему областному центру. 

Маңғыстау облысының əкімі Нұрлан Ноғаевтың «МАЭК»
əлеуетін кеңейту жəне жаңғырту бойынша өткізілген жиында

комбинатқа қатысты айтқан маңызды тапсырмалар топтамасы:



3ЖАҢАЛЫҚТАР

18 қаңтарда өңір басшысы Нұрлан Ноғаевтың 
қатысуымен су тұшыту қондырғыларын шығаратын IDE 
Technologies Group компаниясының өкілдерімен кездесу 
өтті.

Кездесу барысында екі тарап халықты ауыз сумен 
қамтамасыз ету жобасын жүзеге асыруды талқылады.

IDE Technologies Group компаниясы 2008 жылы 
«МАЭК» ЖШС аумағында қуаттылығы 12 000 м3 екі су 
тұшыту қондырғысын орнатқан болатын. Енді электр 
стансасының аумағында тəулігіне 24 000 м3 қосымша 
қондырғылар салуды жоспарлап отыр. Қазіргі таңда 
жобалық-сметалық құжаттары дайындалып, мемлекеттік 
сараптамада қаралып жатыр.

Аймақ басшысы өз сөзінде тұрғындарды сапалы ауыз 
сумен қамтамасыз ету өңірдегі өзекті мəселелердің бірі 
екенін атап өтті. Осыған орай Ақтау қаласын сумен қамту 
мəселесін шешу үшін шұғыл шараларды, оның ішінде 
МАЭК-ті жаңғыртуға қатысты шараларды қабылдау қажет.

–  Маңғыстау  облысы қарқынды дамып келе 
жатқандықтан суға деген сұраныс жыл сайын артуда. 
Сондықтан облыс тұрғындарын ауыз сумен қамтамасыз ету 
жəне өндіру көлемін арттыру қажет. Бүгінгі басқосуымыз 
халықты сапалы ауыз сумен қамтамасыз ету мəселесі 
шешіліп, алға қойылған мақсаттарға жеткізеді деп сенеміз, 
- деді Нұрлан Ноғаев.

Жаңа су тұшыту қондырғысы орнатылады

Новым опреснительным установкам быть
Глава региона отметил, что одним из актуальных 

вопросов области является обеспечение жителей 
качественной питьевой водой. В связи с этим для решения 
проблемы с водообеспечением города Актау необходимо 
предпринимать срочные меры, в том числе, связанные с 
модернизацией «МАЭК». 

Отмечается, что компания IDE Technologies Group в 
2008 году на территории ТОО «МАЭК» установила две 
опреснительные установки мощностью 12 000 м3. Теперь 
н а  т е р р и то р и и  э н е р го ком б и н ат а  п л а н и руе т с я 
строительство дополнительной установки мощностью 24 
000 м3 в сутки. В настоящее время проектно - сметная 
документация подготовлена и находится на рассмотрении 
государственной экспертизы.

В ходе совещания стороны обсудили реализацию 
проекта по обеспечению населения питьевой водой.

В январе также состоялась встреча главы региона 
Нурлана Ногаева с представителями компании IDE 
Technologies Group, которая занимается производством 
опреснительных установок.

- Потребность в воде растет с каждым годом, так как 
Мангистауская область стремительно развивается. 
Поэтому необходимо увеличить объём производства и 
подачи воды для жителей региона. Надеемся, что наша 
сегодняшняя встреча станет рычагом для реализации 
поставленных целей в решении вопросов, направленных на 
качественное обеспечение населения питьевой водой, - 
сказал Нурлан Ногаев.
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Биылғы қаңтар айы Маңғыстауда ерекше суық, нағыз 
қыс қаһарын көрсеткен мезгіл болды. Аязды күні соққан 
желдің де ызғары бет қаратпады. Табиғаттың тосын 
мінезінен түбекте бұрын-соңды болмаған құбылыстар да 
орын алды. Əсіресе, тұрғындарды таң қалдырып, 
қуанышқа бөлеген іргеміздегі теңіз жағалауына мұз  қатуы 
болды. Қалалықтар бос уақыттарын балаларымен бірге 
теңіздегі мұз айдынында сырғанаумен өткізіп, қуанышқа 
кенелді. 

Дегенмен, бұл ай біздің кəсіпорын үшін де күрделі кезең 
болды. Өткен жылдарда болмаған жағдай мұнда да орын 
алып, ЖЭО-1, ЖЭО-2  су тарту каналындағы теңіз суы 
мұзға айналды. «МАЭК» ЖШС басшылары кəсіпорынның 

үздіксіз жұмысын қамтамасыз ету мақсатында бірқатар 
жедел шаралар қабылдады.   Соның нəтижесінде 
комбинаттың өндірістік жұмысында ешқандай шектеулер 
болған жоқ. 14 қаңтар күні  ЖЭО-1 жəне ЖЭО-2 су тарту 
арналарында суық жел мен мұздану салдарынан су 
деңгейінің төмендеуі тіркелді. 17 қаңтарға дейін  су 
арналарындағы мұзды жылытып, еріту  жұмыстары 
жүргізілді. Дер кезінде қолға алынған жұмыстардың 
нəтижесінде арнадағы су деңгейі қажетті деңгейге 
көтерілді. Бұл шараларға комбинат қызметкерлерімен бірге 
Маңғыстау облысы ТЖД, Ақтау қаласы жəне Мұнайлы 
ауданының əкімдіктері, «КЖСА» МКК атсалысты. Ыстық 
суды тасымалдау үшін 11 су тасушы көлік, 3 бірлік өрт 
сөндіру техникасы жұмылдырылды. «Қала жолдары» 
ЖШС 4 мотопомпа ұсынды. Орын алған жағдай барысында 
тұрмыстық тұтынушыларға ыстық су жəне ауыз су 
кідіріссіз берілді.

«Бұл су арналарында су қату жағдайы бұрын болмаған. 
Қазіргі кезде Каспий теңізі деңгейінің біраз төмендеуі 
салдарынан жағалаудың,  сонымен қатар біздің 
арналардағы теңіз суының қатуы  орын алып отыр. Бұл енді 
табиғи фактор десек болады. Алдағы уақытта арналардағы 
су деңгейін қалыпты жағдайда ұстау үшін арналардың 
тереңдігін үнемі бақылауда ұстап, тиісті жұмыстар 
жүргізудеміз» , -  дейді  Пайдалану жəне жөндеу 
департаментінің директоры Алексей Смоленский.

       
Гүлбаршын Байназарова

Қиындықтан жол тауып
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Водоканал: благополучный исход

Январь в этом году был особенно холодным. Зима 
показала свой суровый нрав в Мангистау. Специалисты 
отмечали резкие изменения в природе полуострова и 
неустойчивый характер погоды. Из-за сильных морозов 
побережье  Каспия  в  Акт ау  покрыло сь  льдом . 
Мангистаусцев необычные зимние пейзажи очень удивили 
и, между тем, обрадовали, т.к. люди могли сделать 
красивые фото и покататься на морском «катке». 

Однако тот период выдался сложным и для нашего 
предприятия. Ситуация, которой не было зафиксировано в 
предыдущие годы, произошла и на МАЭКе: морская вода в 
водозаборном канале ТЭЦ-1, ТЭЦ-2 покрылась льдом. 

Руководство ТОО «МАЭК» предприняло ряд срочных мер 
для обеспечения бесперебойной работы предприятия. В 
результате в производстве комбината каких-либо 
ограничений не было. 14 января было зафиксировано 
снижение уровня воды в водозаборных каналах ТЭЦ-1 и 
ТЭЦ-2, причиной которого стали ветер и обледенение. В 
мероприятиях по отогреву водозаборного канала, которые 
велись вплоть до 17 января, совместно с сотрудниками 
ко м б и н ат а  п р и н я л и  у ч а с т и е  р а б о т н и к и  Д Ч С 
М а н г и с т ау с ко й  о бл а с т и ,  а к и мато в  г.  А кт ау  и 
Мунайлинского района, ГКП «КЖСА» и ТОО «Қала 
жолдары». Для подвоза горячей воды было задействовано 
11 водовозов, 3 единицы пожарной техники. ТОО "Қала 
жолдары" представило 4 мотопомпы. Наряду с этим, 
ограничений по подаче горячей и питьевой воды для 
бытовых потребителей не производились.

«Прежде, подобных случаев замерзания водозаборных 
каналов не было.  В связи со снижением уровня воды в море 
произошло замерзание береговой части Каспия, а также 
морской воды в наших каналах. Теперь можно сказать, что 
это был природный фактор. В настоящее время для 
поддержания уровня воды в каналах на нужной отметке, 
наши специалисты проводят  соответствующие 
дноуглубительные работы»,-  говорит директор 
Департамента эксплуатации и ремонта Алексей 
Смоленский.

Саида Себепбаева
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Өткен жылдың соңында энергокомбинаттың алқалы 
органы ретінде Қоғамдық кеңес құрылды, оның құрамына 
жұмыс берушінің, қызметкерлердің жəне кəсіподақтардың 
өкілдері кірді. Кеңестің басты міндеті - кəсіпорын ұжымы мен 
қызметі бойынша өзекті мəселелерді талқылау жəне  оларды 
заң аясында шешу үшін бірлескен іс-қимылдар мен 
ұсыныстар əзірлеу. 

Қызметкерлер атынан өкілдер еңбек ұжымдарының 
бірлескен шешімімен таңдалады. 

Қоғамдық кеңестің қарауына шығарылатын мəселелер мен 
ұсыныстар еңбек жағдайларын жақсартуға, өндірістік 
процестер мен еңбек тəртібінің тиімділігін арттыруға, əділдік 
пен заңдылық қағидаттарын сақтауға, еңбек заңнамасы 
талаптарының бұзылуының, өндірістік жарақаттану мен 
кəсіптік аурулардың алдын алуға, қауіпсіз еңбек жағдайларын 
жасауға, ұжым ішіндегі корпоративтік өзара қарым-

қатынастарды нығайтуға ықпал етуге тиіс. 
Сұрақтар мен ұсыныстарды қарау кезеңдері: 
1. Құрылымдық бөлімше басшылығы деңгейінде мəселе 

бойынша қызметкерлер жинаған материалдарды қарау.  
2. Егер мəселе бөлімше басшылығының құзыретінен тыс 

болса, онда жиналған материалдар мəселені кəсіпорын 
басшылығының қарауына шығаратын кəсіподақтардың біріне 
жіберіледі. 

3. Қызметкерлердің ұсыныстары бойынша шешім 
қабылдаудың соңғы кезеңі Қоғамдық кеңес болып табылады. 
Ал оның жиылыстары жөнінде  Кеңес хатшысы хабарлайды. 

Кəсіпорын қызметіне қатысты келіп түскен мəселелер мен 
ұсыныстарды талқылау Кеңестің барлық мүшелерінің 
қатысуымен жүзеге асырылады.

Гүлбаршын Байназарова

Комбинатта қоғамдық кеңес құрылды
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В конце прошлого года был создан Общественный совет, 
как коллегиальный орган энергокомбината, в состав которого 
вошли представители работодателя,  работников и 
профсоюзов. Главная задача совета – обсуждение актуальных 
для коллектива и деятельности предприятия вопросов, 
выработка совместных действий и предложений по их 
решению в рамках законодательного поля. 

Представители от лица сотрудников комбината 
выбираются коллегиальным решением рабочих коллективов. 

Выносимые на рассмотрение Общественного совета 
вопросы и предложения должны способствовать улучшению 
у с л о в и й  т р у д а ,  п о в ы ш е н и ю  э ф ф е к т и в н о с т и 
производственных процессов и трудовой дисциплины, 
соблюдению принципов справедливости и законности, 
предупреждению нарушений требований трудового 
законодательства, производственного травматизма и 
профессиональных заболеваний, созданию безопасных 

условий труда, укреплению корпоративных взаимоотношений 
внутри коллектива. 

Этапы рассмотрения  вопросов и предложений: 
1. Рассмотрение собранных работниками материалов по 

вопросу на уровне руководства структурного подразделения.  
2. Если вопрос находится вне рамок компетенции 

руководства подразделения, то собранные материалы 
направляются в один из профсоюзов, которые выносят вопрос 
на рассмотрение руководства предприятия. 

3. Последним этапом принятия решения по предложениям 
работников является Общественный совет, о сборе которого 
объявляет его секретарь. 

Обсуждение поступивших вопросов и предложений, 
касающихся деятельности предприятия, осуществляется  в 
присутствии всех членов совета.   

                  
Асель Канширова

Как будет работать Общественный совет
энергокомбината?



26 января прокурор г.Актау Берик Кулмагамбет посетил 
энергокомбинат. В ходе визита он побывал в музее 
предприятия, где ознакомился с информацией о деятельности 
комбината и провел встречу с трудовым коллективом. 

- Общеизвестно, что ТОО «МАЭК» - это сердце Мангистау. 
А кт ау  р а с т е т  и  р а з в и ва е т с я ,  от ч а с т и  бл а год а р я 
самоотверженному труду работников вашего предприятия. 
Благодарю за те условия, которые вы создаете для населения 
региона. Сегодня комбинат - это многочисленный коллектив, в 
котором диалог администрации и работников обязателен, так 
как именно он может привести к взаимопониманию, - сказал 
прокурор. 

В ходе встречи были выслушаны предпринимаемые 
администрацией комбината работы по расширению 
мощностей и модернизации, совместной деятельности с 
профсоюзами предприятия.

В своем выступлении генеральный директор ТОО 

«МАЭК» Жасулан Суюнчалиев отметил, что вся техническая 
работа, которая сегодня ведется – это основная деятельность 
предприятия, и работа с коллективом – неотъемлемая ее часть, 
т.к. любой вопрос можно решить путем диалога.

Присутствующим также было озвучено о работе 
надзорного ведомства и его нововведениях. Так, прокуратура 
запустила в действие специальную платформу, которая 
упростит для граждан способы коммуникации с надзорным 
органом.

- Допуск к сайту осуществляется наведением камеры 
смартфонов на QR-коды и последовательным заполнением 
полей клиентской программы. Далее сигнал попадает к 
сотрудникам прокуратуры для анализа и быстрого 
реагирования, - отметил глава актауского надзорного 
ведомства. 

QR-коды уже установлены в региональных учреждениях 
образования, здравоохранения и предпринимательской 
деятельности. Скорое появление их планируется и в 
подразделениях энергокомбината. 

Саида Себепбаева
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26 қаңтарда Ақтау қаласының прокуроры Берік 
Құлмағамбет өзінің кезекті кездесуін  өткізу үшін  «МАЭК» 
ЖШС-не келді.  Ол алдыменен кəсіпорынның мұражайында 
болып, комбинаттың тарихымен жəне оның қызметі туралы 
ақпараттармен кеңінен танысты. Одан соң комбинаттың еңбек 
ұжымымен кездесу өткізді. 

- МАЭК -  Маңғыстаудың жүрегі! Өте дұрыс айтылған 
теңеу деп есептеймін.  Облыс экономикасы өркендеп, сүйікті 
қаламыз Ақтау да күннен-күнге көркейіп, өсіп келеді.  Осы 
жетістіктердің бəріне сіздердің кəсіпорын қызметкерлерінің 
қажырлы еңбегінің арқасында қол жеткізіп отырмыз.  Өңір 
халқы үшін атқарып жатқан қызметтеріңіз үшін алғыс 
айтамын.  Күндіз-түні тынбай жұмыс істейтін сіздің 
кəсіпорын бүгінде  үлкен ұжым. Қызметі аса маңызды болып 
саналатын комбинатта əкімшілік пен қызметкерлердің өзара 

түсіністігі үшін  диалог міндетті болып табылады, - деді 
прокурор. 

Кездесу барысында комбинат əкімшілігінің өндірістік 
жабдықтарды жаңғырту  бойынша атқарып жатқан 
жұмыстары, кəсіпорынның кəсіподақтармен бірлескен 
қызметі тыңдалды.

Өз сөзінде «МАЭК» ЖШС Бас директоры Жасұлан 
Сүйіншəлиев бүгінгі күні жүргізіліп жатқан барлық 
техникалық жұмыс - бұл кəсіпорынның негізгі қызметі, ал 
мұнда еңбек ететін ұжыммен жұмыс - оның ажырамас бір 
бөлігі, кез келген мəселені диалог арқылы ғана нəтижелі  
шешуге болады деп  атап өтті.

Сонымен қатар, кездесуде қадағалау ведомствосының 
жұмысы жəне олардың жұмысындағы заманауи  жетістіктер 
туралы айтылды. Прокуратура азаматтар үшін қадағалау 
органымен қарым-қатынас жасау тəсілдерін жеңілдететін 
арнайы платформаны іске қосты.

- Сайтқа кіру смартфон камерасын QR кодтарына бағыттау 
жəне клиенттік бағдарламаның өрістерін дəйекті толтыру 
арқылы жүзеге асырылады. Бұдан əрі сигнал прокуратура 
қызметкерлеріне талдау жəне жедел əрекет ету үшін түседі, - 
деп атап өтті Ақтау қадағалау ведомствосының басшысы.

QR-кодтар аймақтық білім беру, денсаулық сақтау жəне 
кəсіпкерлік мекемелерінде орнатылған. Жақын арада аталған 
QR-кодтарды комбинаттың бөлімшелерінде орнату 
жоспарлануда. 

Гүлбаршын Байназарова

Қала прокурорымен кездесу

Встреча с прокурором города
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Кəсіпорын басшылығы  бүгінгі күнге дейін жұмыс 
бөлмесі болмаған «YNTYMAQ»  кəсіподағына жеке 
кабинет жасақтап берді. Құрамында 1000-ға жуық 
мүшесі бар кəсіподақ ұйымы енді өз кабинеттерінде 
жиналып жиылыстарын өткізіп, ұйымдастыру 
жұмыстарын жүргізе алатын болды. 

«YNTYMAQ» Қазақст андық кəс іпкерл ік 
қ ы з м е т к е р л е р і н і ң  с а л а л ы қ  к ə с і п о д а ғ ы » 
республикалық қоғамдық бірлестігінің «МАЭК» 
ЖШС-дегі бастауыш кəсіподақ ұйымы өткен жылы 
мамыр айында құрылып, жұмыс істей бастады. 

«Бастауыш кəсіподақ ұйымын құрғандағы басты 
мақсатымыз - жұмыс беруші мен жұмысшылар 
арасында сындарлы диалог орнатып,   еңбек дауына, 
əлеуметтік жағдайына байланысты  мəселелерде  əділ 

шешім шығару жəне тараптардың мүмкіндіктері мен 
мүдделерін ескере отырып, ортақ ұстанымға келу. 
Сонымен бірге, кəсіпорын басшылығына  өндірістің 
тоқтаусыз жұмыс істеп, тұтынушылардың  энергия 
ресурстармен толық қамтылуын қамтамасыз етуге 
атсалысу болып табылады. Комбинаттың жаңа 
басшысы Жасұлан Асқарұлы жұмысқа кіріскен 
алғашқы күннен бастап, мұндағы кəсіподақ 
ұйымдарының жұмысын қолдайтынын білдірді. Бізге 
жұмыс кабинетін беруге шешім шығарған да сол кісі. 
Ол үшін бас директорға үлкен рахметімізді айтамыз. 
Біздің қызметкерлердің еңбек жəне əлеуметтік 
ж а ғ д а й л а р ы н  ж а қ с а р т у ғ а  б а й л а н ы с т ы 
ұсыныстарымызды да қолдады, біртіндеп жүзеге 
асыруға келісіп отырмыз»,- дейді «YNTYMAQ» 
кəсіподағының басшысы Асқар Қойшыбай. 

Бүгінде «МАЭК» ЖШС-де ел Президентінің 
тапсырмасымен, облыс əкімшілігінің қолдауымен  
жабдықтарды жаңартып,  жаңғырту жұмыстары 
кеңінен қолға алынуда.  Сонымен қатар, облыстың 
өндіріс орындары мен тұрғындарын электр энергиясы 
жəне жылу, сумен қамтамасыз ететін аса маңызды 
кəсіпорында еңбек ететін  мамандардың еңбек жəне 
əлеуметтік жағдайларын жақсарту да күн тəртібінен 
түспек емес. Осы орайда жұмысшы мүддесін 
қолдайтын кəсіподақ ұйымдарының қызметі де 
маңызды болмақ.

Гүлбаршын Байназарова

7ЖАҢАЛЫҚТАР

«YNTYMAQ» кəсіподағы жаңа кабинетте

Кабинет профсоюза «YNTYMAQ» начал свою работу
Теперь члены профсоюза «YNTYMAQ» могут 

вести организационную работу, проводить собрания в 
новом кабинете. Руководство энергокомбината 
по содействовало в  открытии кабинета  для 
новоиспеченной профсоюзной организации, в состав 
которой сегодня входит около 1000 человек. 

Первичная профсоюзная организация в ТОО 
«МАЭК» ре спубликанского обще ственного 
объединения «Казахстанский отраслевой профсоюз 
работников предпринимательства «YNTYMAQ» 
была создана и начала свою деятельность в мае 
прошлого года.

Главная цель создания первичной профсоюзной 
организации - построение конструктивного диалога 
между работодателем и работниками, принятие 
справедливого решения в вопросах, связанных с 
трудовыми спорами и социальными правами 
работников ,  а  т акже содействие  созданию 
благоприятных условий для успешного развития 
деятельности энергокомбината.  

«Открытие профсоюзного кабинета – это важный 
э т ап  в  д е я т е л ь н о с т и  н а ш е й  п р о ф с о ю з н о й 

организации. Руководитель ТОО «МАЭК» Жасулан 
Суюнчалиев с первых дней выразил поддержку работе 
профсоюзных организаций предприятия. Выражаем 
ему благодарность за совместную работу», - говорит 
глава профсоюза «YNTYMAQ» Аскар Койшыбай.

Саида Себепбаева
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3502 əскери бөлім қызметшілері қаңтардың екінші 
аптасында  Қазақстан Республикасы Ұлттың ұланының 
құрылған күні мерекесін атап өтті. Салтанатты шараға  
ардагерлер, офицерлер мен əскери бөлімнің сарбаздары 
қатысты. Алдыменен мереке қонақтарын 3502 əскери 
бөлімінің командирі, подполковник Марат Нұрмұратов 
құттықтады. 

- Осыдан 31 жыл бұрын, Ел Тəуелсіздігімен бірге Қарулы 
Күштік құрылымдар ішінде алғашқы болып ҚР ІІМ Ішкі 
əскері құрылды. 1992 жылдың 10 қаңтарында ел Президенті 
Қазақстан Республикасының Ішкі əскерлерін құру туралы 
Жарлыққа қол қойды, ал 2014 жылы 21 сəуірде Ұлттық ұлан 

болып қайта құрылды. 2015 жылы 10 қаңтарда «Қазақстан 
Республикасы Ұлттық ұланы туралы» Заң қабылданды. 
Ұлттық ұланның  əрбір жауынгері – мемлекет үшін маңызды 
тұлға. Өйткені ол өзінің күнделікті əскери-жауынгерлік 
қызметі арқылы мемлекет пен оның басшысы тарапынан 
тапсырылған жауапты əскери-жауынгерлік міндеттерді 
атқарады. Тəуелсіздік алған алғашқы күндерден бастап 
мемлекеттің қауіпсіздігін қамтамасыз ету, егемендікті сақтау 
олардың қасиетті борышы əрі басты міндеттерінің бірі болды. 
Өздеріне жүктелген маңызды міндеттерді абыроймен атқару 
арқылы ұлттық ұлан жауынгері ең алдымен, еліміздің Ата 
заңы - Конституциялық міндетін, екіншіден, туған халқы 
алдындағы азаматтық борышын өтейді,-деді бөлім командирі. 

Бөлім командирінің орынбасары – штаб бастығының 
міндетін атқарушы  майор Бакытбек Даиров жауынгерлерді 
мерекелерімен құттықтап, əскери қызметкерлерге Алғыс 
хаттар мен түрлі  марапаттар табыстады. 

Ақтау қаласында орналасқан 3502  əскери бөлімінің 
қызметкерлері еліміздің ұлттық қауіпсіздігін нығайтуға өз 
үлестерін қосып келеді. Бөлім облыс тұрғындары мен өндіріс 
орындарын өмірлік ресурстармен қамтамасыз ететін маңызды  
кəсіпорын МАЭК ЖШС-нің қауіпсіздігін қамтамасыз етеді.

Мереке соңында Мұрат Өскенбаев атындағы облыстық 
филармониясының, «Өрлеу» домбырашылар ансамблінің, 
«Зерек» мектебі  бишілер тобының өнерпаздары өнер 
көрсетті.

Баспасөз  қызметі

Профессиональный праздник гвардейцев отмечается 10 
января. В этом году престижному государственному 
подразделению армии исполнился 31 год. На  торжественный  
концерт, посвященный знаменательной дате, были 
приглашены ветераны, офицеры, военнослужащие войсковой 
части 3502. 

- 10 января 1992 года Глава государства подписал Указ о 
создании Внутренних войск Республики Казахстан. 
Реорганизация их в Национальную гвардию состоялась 21 
апреля 2014 года. И уже через год 10 января в стране был 
принят Закон «О Национальной гвардии Республики 
Казахстан». Каждый военнослужащий очень важен для нашей 
страны. Ежедневно вы исполняете ответственные воинские 
обязанности, возложенные на вас государством и его Главой. С 
первых дней Независимости Казахстана обеспечение 
безопасности нашего государства и сохранение его 
суверенитета остается священным долгом и одной из главных 
воинских задач. С честью выполняя возложенные на вас 
обязанно сти ,  вы,  в  первую очередь ,  выполняете 
конституционный долг перед страной, а во-вторых, 
гражданский - перед родным народом, - сказал в своей 
поздравительной речи командир войсковой части 3502, 
подполковник Марат Нурмуратов.

З а м е с т и т е л ь  кома н д и р а  отд е л е н и я ,  в р е м е н н о 
исполняющий обязанности начальника штаба, майор 
Бакытбек Даиров также поздравил бойцов с праздником и 

вручил личному составу благодарственные письма, награды.
Военнослужащие воинской части 3502, расположенной в 

Актау, вносят свой вклад в укрепление национальной 
безопасности страны, а также обеспечивают безопасность 
ТОО «МАЭК» – предприятия, снабжающего жизненно 
важными ресурсами жителей региона и производственные 
объекты.

В завершение праздника выступили артисты областной 
филармонии имени Мурата Ускенбаева, ансамбль народных 
инструментов «Орлеу», танцевальный коллектив школы 
«Зерек».

Пресс-служба

8 10 қаңтар - Ұлттық ұлан күні
10 января - День Национальной гвардии

Ұлттық ұлан  мерекесі

День Национальной гвардии РК

200

knurzhaubayuly@maek.kz
Над газетой работали: А. Канширова, Г.Байназарова, Қ.Нұржаубайұлы, А. Күнтебай

«МАЭК» №04 (118) сəуір / апрель 2021ssebepbaeva@maek.kz
Над газетой работали: С. Себепбаева, А. Канширова, Г. Байназарова

«МАЭК» №1 (139) қаңтар / январь 2023

№1 (139) қаңтар / январь 2023


	Страница 1
	Страница 2
	Страница 3
	Страница 4
	Страница 5
	Страница 6
	Страница 7
	Страница 8

